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Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

po čtyřech letech před Vás znovu předstupuji a ucházím se o Vaši důvěru a příležitost vést naši fakultu 

v nadcházejícím období. Máme za sebou dle mého názoru vcelku úspěšné čtyři roky, máme na čem 

stavět a máme samozřejmě i několik restů, které je nutné dotáhnout do úspěšného konce. Protože 

mne a můj tým znáte z dosavadního působení, dovolte mi, abych namísto delšího a obecného textu 

uvedl stručný výčet konkrétních úkolů, které považuji za zásadní a jejichž naplnění přispěje k dalšímu 

rozvoji a celkovému zkvalitnění naší fakulty.  

Výčet těchto úkolů musím samozřejmě začít tím, co se nám dosud nepodařilo – akreditací navazujícího 

programu Ekonomika a management. Akreditace bakalářského stupně studia nám bohužel trvala 

mnohem déle, než jsme předpokládali, a bez ní nebylo možné pokračovat. V tuto chvíli je navazující 

program připravený k projednání ve Vědecké radě fakulty a Radě pro vnitřní hodnocení UHK, a proto 

věřím, že ještě během jara odejde naše žádost na Národní akreditační úřad (NAÚ).  

Úspěšně musíme završit i akreditaci bakalářského programu Management cestovního ruchu a NAÚ již 

nyní posuzuje naši žádost o akreditaci nového programu Datová věda/Data Science.  

Nové studijní programy zvýší atraktivitu naší nabídky, ale vzhledem ke stále přetrvávající stagnaci počtu 

maturantů budeme muset věnovat velké úsilí získávání kvalitních uchazečů o studium. Cestu vidíme 

zejména v úspěšně se rozšiřující spolupráci se středními a základními školami, hledání nových forem 

komunikace a využití výsledků rozvojového projektu, který řešíme ve spolupráci s VŠE a TUL. 

S ohledem na aktuální trendy ve vysokoškolském prostředí prozkoumáme možnosti institucionálního 

přístupu k e-learningovým kurzům prestižních světových univerzit a online vzdělávacích platforem. 

Rádi bychom našim studentů (a samozřejmě v rámci dalšího vzdělávání i našim zaměstnancům) 

umožnili tyto kurzy absolvovat a získat za ně kredity jako za volitelné předměty.  

Další připravovanou akreditací je bakalářský program Economics and Management, od něhož si 

slibujeme, že přiláká nové zájemce o studium ze zahraničí. Stejný cíl má i připravovaný double degree 

program, který by navíc mohl usnadnit cestu ke vzdělání na partnerské zahraniční univerzitě i našim 

studentům.  

V neposlední řadě nastal čas na podání žádosti o akreditaci habilitačního a jmenovacího řízení v oboru 

Aplikovaná informatika. 

V oblasti internacionalizace budeme i nadále podporovat výjezdy našich studentů a pedagogů 

na studijní pobyty i pracovní stáže stáže, ale současně bychom rádi využili končícího programovacího 

období ke zhodnocení a revizi smluv s našimi zahraničními partnery. Pokračovat budou i fakultní letní 

školy, kde budeme usilovat o větší diverzitu ve složení jejich účastníků. 



V oblasti vědy a výzkumu potřebujeme zvýšit úspěšnost při získávání externích vědeckých projektů. 

K tomu bude vhodné provést revizi směrů výzkumu na naší fakultě pěstovaných, a to i s ohledem 

na nová témata celouniverzitní. Současně s tím chceme umožnit vznik dalších výzkumných skupin, což 

podpoříme adekvátním interním grantovým schématem nad rámec stávajících projektů Excelence, 

IGA a SPEV.   

Ačkoliv jsme v uplynulém období navýšili stipendia doktorandům a zavedli motivační schéma 

Superdoktorand, k přilákání a udržení studentů v doktorských programech stávající finanční podmínky 

stále nejsou konkurenceschopné. Proto budeme podporovat vznik částečných úvazků pro šikovné 

doktorandy a tím i jejich užší zapojení do života fakulty a kateder.  

Fakulta informatiky a managementu vždy těžila z moderní infrastruktury, a proto budeme i v příštím 

období počítat v našich investičních plánech s její obnovou a rozvojem. Novinkou v tomto směru bude 

moderní esportová učebna, kterou využijeme i při výuce a výzkumu v oblasti pokročilé grafiky, nebo 

výkonný výpočetní cluster, který budeme sdílet se sousední Přírodovědeckou fakultou.  

Důležitou součástí naší infrastruktury tvoří samotná budova FIM UHK, jejíž aula a relaxační zóny prošly 

zásadní proměnou. Další investice do budovy možná nebudou na první pohled až tak viditelné, ale jsou 

potřebné, a proto v nich budeme pokračovat. 

V souladu s tím, co učíme naše studenty, jsem si dobře vědom, že budovy, počítače a další 

infrastrukturu lze pořídit relativně snadno, ale síla instituce tkví v jejích lidech a v její organizační 

kultuře. Proto budeme dále pečovat o vzdělávání a kvalifikační růst našich zaměstnanců, a to 

akademických i technickohospodářských. Kromě dnes již standardních jazykových kurzů budeme 

vyhledávat příležitosti ke kvalitnímu vzdělávání i mimo naši fakultu a univerzitu včetně již výše 

zmíněných online kurzů zahraničních univerzit a platforem. Stejně jako v předchozím období bychom 

rádi znovu zorganizovali i víkendový kurz komunikace s profesionálními lektory. 

Nepolevíme v našem úsilí o vytváření silného týmového ducha na fakultě a budeme vytvářet 

příležitosti k neformálnímu setkávání, vzájemné komunikaci a posilování sounáležitosti s „modrou 

fakultou“. Proto budeme i nadále podporovat společné oslavy fakultních narozenin, snídaně 

s děkanem, sportovní teambuildingové aktivity, zájezdy do divadla či fakultní společenský večer.   

Jedním z nejdůležitějších úkolů nového vedení bude v návaznosti na strategii MŠMT a naší univerzity 

připravit nový strategický plán, kterým se FIMka bude řídit až do roku 2030. Takový plán přesahuje 

volební období minimálně dvou děkanů, a proto jej budeme tvořit velmi zodpovědně. V zásadních 

věcech se však náš dlouhodobě prosazovaný směr rozhodně nezmění – chceme být úspěšnou 

a atraktivní fakultou, kam chodíme rádi, protože se tu dobře studuje i pracuje. Fakultou, která je 

orientována mezinárodně a přitom pevně zakotvena ve svém regionu. Fakultou, která je propojena 

množstvím vazeb s firmami a institucemi tak, aby každý student měl už v průběhu studia možnost 

pracovat na projektech z praxe a setkávat se s potencionálními zaměstnavateli. Fakultou, jejíž 

absolventi snadno seženou odpovídající uplatnění a jsou na svoji alma mater hrdí. Právě takovou 

fakultu chci i v příštích čtyřech letech společně s Vámi vytvářet, a proto se ucházím o Vaši důvěru 

a podporu. 

 

 

 

V Hradci Králové 3. 3. 2020      prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. 

 


